
PROTOKOŁ Nr X / 2011
z przebiegu X Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 6 października  2011 r. o godz. 9.00
w sali sesyjnej Urzędu Gminy  Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni  Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt  Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław  Andrzejczak
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– Radca  Prawny - Marianna Frąckowiak 
– kierownicy  referatów i jednost. organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
– Sołtysi  Gminy  Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska 
– Redaktor GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Lidia Sokowicz
– Członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego - Przemysław Musielak

Zaproszeni goście:

– Prezes  Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  w  Śremie – Andrzej Szczepaniak
– Autor projektu koncepcji  rozwoju  wodociągu         -  dr  Henryk Bylka
– wykonawca projektu koncepcji rozwoju wodociągu         - Jędrzej Bylka 

Porządek Obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad  IX Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  IX  Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Jaraczewo na lata 2011- 2017.
8. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
9. Podjęcie uchwały   w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej  na  terenie  gminy 

Jaraczewo.
12. Informacja z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za I półrocze 2011 roku.
13. Informacja  koncepcji  programowo-  przestrzennej  modernizacji  i  rozwoju  systemu 

wodociągowego Gminy Jaraczewo.
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16. Wolne głosy. 
17. Wnioski podjęte na sesji.
18. Zakończenie.



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z art 20  ustawy o samorządzie gminnym  obrady X Sesji  Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził,  że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

Poinformował, że do  zawiadomienia o sesji  został załączony porządek obrad i zapytał, czy 
są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Na pytanie Przewodniczącego Rady Wójt zwrócił się z prośbą o wprowadzenie  do porządku obrad 
dodatkowego  punktu 11 a. w brzmieniu  „ Przyjęcie stanowiska  w sprawie ewentualnej likwidacji 
Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w Jarocinie”
Wprowadzenie  dodatkowego punktu uzasadnił  tym,  iż   Powiat  Jarociński  zwrócił  się  do nas  z 
prośbą,  żebyśmy   wspomogli  ich  działania  zmierzające  do  zachowania  Szpitalnego  Oddziału 
Ratunkowego w Jarocinie, natomiast  szczegóły w tym temacie omówi  obecny na tej sesji  Członek 
Zarządu Powiatu. 

W związku z powyższym na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za wprowadzeniem 
do  proponowanego porządku obrad dodatkowego punktu  11a w brzmieniu „Stanowisko w sprawie 
ewentualnej likwidacji Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w Jarocinie”. głosowało 15 radnych. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad  IX Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady zwrócił  się  do  Sekretarza  Rady o  wypowiedz  do  sporządzonego 
protokołu.

Sekretarz Rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z 
przebiegu IX Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 1 września 2011 r. , nie wnosi uwag.
Radni również nie zgłosili żadnych uwag. 
Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za przyjęciem protokołu z obrad IX Sesji głosowało 
15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie – bez czytania. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  IX  Sesji Rady Gminy

Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na IX Sesji 
Rady Gminy odbytej  w dniu  1 września 2011 r. , które stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
złożył  Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak. 
Do złożonego sprawozdania  radni nie wnieśli żadnych uwag. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie,  które  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu  złożył  Wójt  –  Dariusz 
Strugała. 
Na pytanie przewodniczącego Rady- czy są uwagi do złożonego sprawozdania,  żadnych uwag nie 
zgłoszono.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Stefan  Pawlak  interweniował  w sprawie  wałęsających  się  psów w miejscowości 
Nosków. Problem  ten zgłaszał już kilkakrotnie ale chodzi o to, że jeżeli psy zostaną złapane to  
wtedy  służby przyjadą  i  odbiorą  je  do schroniska.  Zaznaczył  że  jest  to  zagrożenie  dla  dzieci  
uczęszczających do szkoły.

Radny  Edmund   Kowalczyk  poparł  wypowiedz  radnego  Pawlaka   informując  też,  że 



problem  ten  zgłaszała  jemu   dyrektor  szkoły  w   Noskowie.   Następnie  przekazał  na  ręce 
Przewodniczącego Rady  pismo mieszkańców wsi  Parzęczew w sprawie dowozu ich dzieci  do 
szkoły w Noskowie.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Przewodniczący  Rady powiedział, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
komisji   rady  i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko  w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że proponowane zmiany w budżecie gminy szczegółowo omówiła  Skarbnik Gminy 
na posiedzeniu Komisji w dniu 4 października 2011 r. i  po udzielonych wyjaśnieniach  projekt 
przedłożonej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja 
na  posiedzeniu  w  dniu  3  października  2011  r.   po  szczegółowej  analizie  przychyliła  się  do 
proponowanych  zmian  w  budżecie  gminy  i  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  proponowane  w  projekcie  tej 
uchwały zmiany w budżecie gminy szczegółowo omówiła  p. Skarbnik na posiedzeniu w dniu 4 
października 2011 r. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem ;powyższej uchwały głosowało 
15 radnych . Uchwała została podjęta jednogłośnie ( Uchwała Nr X/61/2011).
Uchwała Stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2011- 2017.

Ponieważ  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na  posiedzeniach  komisji   rady, 
Przewodniczący  Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący  komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  4  października  2011  r.  po  udzielonych 
wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie  pozytywnie.

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury  i Spraw Socjalnych  poinformował, że projekt tej 
uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 3 października 2011 r.,  po udzielonych wyjaśnieniach 
przez Skarbnika Gminy  zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący   Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  na  posiedzeniu  w  dniu  4 
października 2011 r. Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu  tej uchwały. 

W związku  z  powyższym  na  pytanie  przewodniczącego Rady –  kto  jest  za  podjęciem 
powyższej  uchwały głosowało  15 radnych.  Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  (Uchwała  Nr 
X/62/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały był    analizowany na 
posiedzeniach   komisji  rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o 
stanowisko  w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały  omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 
4 października 2011 r.  i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że  Komisja 



na  posiedzeniu  w  dniu  3  października  2011  r.  po  szczegółowej  analizie  przedłożony  projekt 
powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że   projekt  powyższej  uchwały 
Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu  4 października 2011 r. nie wnosząc uwag.

W związku z powyższym, na pytanie Przewodniczącego Rady- kto jest za podjęciem tej 
uchwały, na ustawowy stan 15 radnych głosowało 15 radnych ( uchwała Nr X / 63 / 2011 ).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

9. Podjęcie uchwały   w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że   projekt  tej  uchwałył  również   był  omawiany na 
posiedzeniach   komisji  rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 października 2011 r. ;po szczegółowej analizie 
przychyliła  się  do  proponowanych  stawek  tego  podatku  i  przedłożony  projekt  uchwały  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że  Komisja 
na  posiedzeniu  w dniu  3 października  2011 r. po szczegółowej analizie przedłożony projekt  tej 
uchwały większością głosów  przychyliła się do proponowanych przez Wójta stawek podatku od 
nieruchomości.

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 
października 2011 r.  nie wniosła uwag do proponowanych w projekcie tej uchwały stawek podatku 
od nieruchomości. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem  powyższej uchwały głosowało 
14 radnych a jeden radny  wstrzymał się od głosu. ( Uchwała Nr  X/64/2011 ).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Za  zgodą Przewodniczącego Rady Wójt zwrócił się do radnego Edmunda  Kowalczyka o 
uzasadnienie,  dlaczego podjął takie stanowisko  wstrzymując się od  głosu  przy podejmowaniu tej 
uchwały i co nim kierowało. 
Radny  Edmund Kowalczyk odpowiedział, iż kierowało nim to, że  zwiększone zostały środki na 
wynagrodzenia  pracowników,   diety  radnych  wg  przelicznika  zmalały   a  przychodowość  z 
gospodarstwa jest nieopłacalna i będzie jeszcze gorsza . Dlatego ma mieszane uczucia. 

Wójt powiedział, że przyjmuje wyjaśnienia radnego i przypomni je przy tworzeniu budżetu 
na 2012 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Projekt tej  uchwały również był omawiany na posiedzeniach komisji rady. W związku z 
powyższym Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych  Komisji o 
stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  4 
października 2011 r. i jednogłośnie przychyliła się do  proponowanej opłaty  od posiadania psów.

Przewodniczący  Komisji   Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
proponowaną w projekcie tej uchwały opłatę od posiadania psów Komisja na posiedzeniu w dniu 3 
października 2011 r.  zaopiniowała  jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 
października 2011 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały.  

Na pytanie przewodniczącego Rady – kto jest  za podjęciem  tej  uchwały głosowało 15 
radnych (Uchwała Nr X/65/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej  na  terenie  gminy 
Jaraczewo

Przewodniczący rady powiedział,  że Projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o  wypowiedz w imieniu 
Komisji .

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 października 2011 r. jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała proponowane w projekcie powyższej uchwały stawki  opłaty targowej.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 3 października 2011 r. nie wniosła uwag do proponowanych stawek opłaty 
targowej i przedłożony projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  komisji  rewizyjnej  poinformował,  że   projekt  tej  uchwały  Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 4  października 2011 r. nie wnosząc uwag. 

Na pytanie  Przewodniczącego  Rady –  kto  jest  za  podjęciem tej  uchwały  głosowało  15 
radnych ( Uchwała Nr X/66/2011. Uchwała  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt podziękował radnym za przyjęcie uchwał podatkowych  wyjaśniając,  że  w naszej 
gminie podatki  utrzymujemy na poziomie pewnej  średniej  i  tylko waloryzujemy je  o tyle  ile  
waloryzuje Minister Finansów ( nie jest to podwyżka). Mamy na uwadze to, że jesteśmy gminą 
rolniczą i dochody naszych mieszkańców nie są zbyt wysokie. 
Następnie poinformował, że czeka nas jeszcze podjęcie uchwały w sprawie  podatku rolnego.  Ta 
uchwała nie została poddana pod obrady tej sesji , ponieważ  nie  została jeszcze ogłoszona  cena 
1 q żyta. Z naszych informacji wynika, że cena  1 q żyta  do ustalenia podatku  rolnego na 2012 rok  
będzie wysoka. 

11a.  Przyjęcie   stanowiska  w  sprawie   ewentualnej  likwidacji   Szpitalnego  Oddziału 
Ratunkowego w Jarocinie,

Przed przystąpieniem  do zajęcia przez radę stanowiska w sprawie ewentualnej likwidacji 
Szpitalnego  Oddziału   Ratunkowego  Jarocinie  Przewodniczący   Rady   oddał  głos  Członkowi 
Zarządu Powiatu –Panu Przemysławowi Musielakowi.

Pan  Musielak  na  wstępie  omówił  działalność   Szpitalnego  Oddziału  Ratunkowego  w 
Jarocinie.
Następnie poinformował,  iż   na  spotkaniu (  u Wojewody) w miesiącu wrześniu br.  Wojewoda 
Wielkopolski  poinformował, że Szpitalnych Oddziałów Ratunkowych w Wielkopolsce  jest  za 
dużo, i zapytał czy samorządy zgadzają się na likwidacje tego oddziału w swoich szpitalach. Zarząd 
Powiatu jak również Prezes Szpitala w Jarocinie  nie wyrazili zgody na likwidację i przedstawione 
zostały argumenty dlaczego Szpitalny Oddział Ratunkowy w Jarocinie jest niezbędny. Argumenty 
te zostały uwzględnione przy stanowisku Rady Powiatu i przesłane również do Jaraczewa celem 
zapoznania się bądź zajęcia też  stanowiska w tej sprawie. 
Główny argument to zabezpieczenie   opieki medycznej mieszkańców całego powiatu jak również 
mieszkańców  Gminy Borek Wlkp.  Bardzo ważnym argumentem jest lokalizacja powiatu, który 
znajduje się na styku 3 ważnych dróg krajowych ( drogi nr: 11, 12 i 15 ), na których  ze względu na  
duże natężenie ruchu dochodzi do wielu wypadków, a liczba wypadków z roku na rok wzrasta. 
W przypadku likwidacji SOR w Jarocinie pacjenci  musieliby być dowożeni do innych szpitali. 
Według propozycji Wojewody  Jarocin mógłby być przypisany do SOR w Pleszewie. 

W  związku  z  interwencją  samorządów   Wojewoda  Wielkopolski  zrezygnował  z 
administracyjnych zmian w roku bieżącym w zakresie  zmniejszenia liczby SOR .  Jednocześnie 
poinformował,  że warunkiem funkcjonowania  tych oddziałów będzie  uzyskanie kontraktów z 
Narodowego Funduszu Zdrowia na udzielanie tych świadczeń. 

W związku z powyższym Zarząd Powiatu zwraca się z prośbą do wszystkich samorządów o 
poparcie aby Szpitalny Oddział Ratunkowy w Jarocinie istniał. 



Na chwilę obecną jedynym warunkiem jaki nie został spełniony jest brak lądowiska z tym, że na 26  
takich oddziałów  w województwie tylko 5  z nich dysponuje odpowiednim lądowiskiem. 

Dalej informował, że SOR w Jarocinie nie posiada  zaangażowanych środków unijnych, 
które wymagały by zwrotu w przypadku likwidacji. 

Podsumowując Pan Musielak powiedział, że Zarząd Powiatu do końca roku jest w stanie 
spełnić wszystkie  warunki  poza lądowiskiem. Natomiast  jeżeli  nadal Pan Wojewoda podtrzyma 
stanowisko ograniczenia SOR to w przyszłym roku mogą być problemy  z dalszą działalnością 
oddziału w Jarocinie. 
W związku z powyższym jeszcze raz prosił o wsparcie ich działań zmierzających do utrzymania 
tego oddziału tym bardziej, że jest to jeden z najnowszych oddziałów, gdzie zostały zaangażowane 
olbrzymie  środki  samorządowe.  Wspomniał,  że  gminy  ościenne   wspierają  również  samorząd 
powiatowy  w  realizacji    zadań  szpital  w  Jarocinie  (  dofinansowanie  do  zakupu  sprzętu 
medycznego). 

W dyskusji  radny Edmund Kowalczyk   zapytał  –  czy Szpitalny Oddział  Ratunkowy w 
Pleszewie  ma lądowisko?
Pan  Musielak  odpowiedział,  że  Pleszew  nie  ma  zarejestrowanego  lądowiska,  natomiast  ma 
utwardzony plac do lądowania.  Wspomniał, że  w Jarocinie jest też miejsce na lądowanie.

Następnie  radny  Jacek Kryszak  zwrócił  się  z  pytaniem  -  czy prawdą  jest,  że  średni 
personel szpitala ma otrzymać wypowiedzenia z pracy  a ma  wejść Spółka zewnętrzna?
Pan Musielak wyjaśnił, że z informacji jakie posiada, to na chwilę obecną jest przerost zatrudnienia  
średniego wynikający z ilości wymaganego personelu do zatrudnionego. Podjęte zostały działania 
związane  z rozbudową i zwiększeniem ilości oddziałów. W tym przypadku nie będzie potrzeby 
zwalniania  personelu.  W bieżącym roku został  ogłoszony przetarg,  został  wybrany projektant  i 
wykonawca. Ponadto rozważana jest również propozycja zatrudniania  nowych pracowników na 
kontraktach  (  również  średniego  personelu  medycznego),  ponieważ   ponad  90%  lekarzy  jest 
zatrudnionych na kontraktach. 

Radny Roman  Matuszak  w swojej  wypowiedzi  wyraził  pozytywną  opinię  o  szpitalu  w 
Jarocinie, uważa, że dobrze się rozwija,  posiada dobry sprzęt medyczny  i SOR jest niezbędny w 
tym szpitalu.  Zaznaczył  jednak, żeby w przyszłości  Zarząd Powiatu zwrócił  również uwagę na 
potrzeby sąsiednich gmin, które zawsze przychodzą z pomocą gdy powiat jest w potrzebie.
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Romana Matuszaka Pan Musielak powiedział, iż uważa, że 
Gmina Jaraczewo nie jest  szczególnie pokrzywdzona jeżeli chodzi o współpracę z powiatem. 
Radny Roman Matuszak wspomniał, że za realizacją jednego zadania ze strony powiatu   Jaraczewo 
czeka już 3 lata. Zapytał również- czy Gmina Jarocin dofinansowała zakup  laparoskopu do szpitala 
w Jarocinie?
Pan Musielak odpowiedział, że prawdopodobnie nie było dofinansowania do zakupu laparoskopu z 
budżetu Gminy Jarocin. 

Przewodniczący Rady widzi również potrzebę  istnienia Szpitalnego Oddziału Ratunkowego 
w Jarocinie. 

Jako ostatni głos zabrał Wójt informując, że  problem szpitala w Jarocinie to  również nasz 
problem i  zaproponował, żeby Prezes Spółki przedstawił radzie działalność tego szpitala na chwilę 
obecną i w przyszłości.
Co zaś tyczy się  samego Szpitalnego Oddziału Ratunkowego Wójt uważa, że jeżeli zostały już 
podjęte pewne próby likwidacji , to one będą  nadal. Czeka nas trudny okres jeżeli chodzi o sprawy 
finansowania szpitali  .Musimy się  liczyć  z  tym,  że ze względu na  oszczędności   zarówno na 
szczeblu  lokalnym jak i krajowym  rząd będzie wprowadzał zmiany i będą likwidacje ( głównie  w 
powiatach). 
Uważa  również,  że  jeżeli  działa  Szpitalny  Oddział  Ratunkowy,  a  jednym  z   podstawowych 
wymogów jest lądowisko , które jest w trakcie realizacji. 
Następnie Wójt odczytał tekst przygotowanego stanowiska Rady Gminy  popierającego działania 
Rady Powiatu  Jarocińskiego podejmowane w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec ewentualnej 
likwidacji   Szpitalnego  Oddziału   Ratunkowego  w  Jarocinie,  prosząc   radnych   o  wyrażenie 



swojego stanowiska  w głosowaniu. 
Na  pytanie  Przewodniczącego  Rady-  kto  jest  za  przyjęciem  przedstawionego   tekstu 

stanowiska  w sprawie ewentualnej likwidacji Oddziału Ratunkowego  w Jarocinie, głosowało 15 
radnych ( Stanowisko Nr 1/2011 ). Stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach. 

12. Informacja z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za I półrocze 2011 roku.

Przewodniczący Rady poinformował, że w  chwili obecnej w obradach sesji uczestniczy 13 
radnych.  Radny  Roman    Matuszak   nie  będzie   uczestniczyć  w  dalszych  obradach 
( usprawiedliwiony ) natomiast radny Jacek Kryszak  za  kilka minut przybędzie na salę obrad. 

Następnie  poinformował,  że  informacja  z  wykonania  budżetu  Gminy  Jaraczewo  za  I 
półrocze  została  przekazana  radnym  i  była  również   omawiana  na  posiedzeniu  połączonych 
Komisji Rady. W związku z powyższym zwrócił się do przewodniczących  poszczególnych Komisji 
o stanowisko w imieniu Komisji. 

Zastępca przewodniczącego komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu 
i Usług poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 września 2011 roku Komisja po szczegółowej 
analizie jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożoną informację z wykonania budżetu za I 
półrocze 2011 roku.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
przedłożona   informacja  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2011  r.  została  omówiona  przez 
Skarbnika i Wójta Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 14 września 2011 r. i po udzielonych 
wyjaśnieniach została zaopiniowana jednogłośnie pozytywnie.

Zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożoną informację 
Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  14  września  2011  r.  i  po  udzielonych 
wyjaśnieniach przez Skarbnika i Wójta Gminy nie wniesiono uwag. 

W dyskusji Przewodniczący  Rady zwrócił uwagę, żeby wykorzystać środki przeznaczone 
na melioracji. 

Informacja z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za I półrocze 2011 roku, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu została przyjęta jednogłośnie. ( głosowało 13 radnych obecnych 
na sesji). 

13. Informacja  koncepcji  programowo-  przestrzennej  modernizacji  i  rozwoju  systemu 
wodociągowego Gminy Jaraczewo.

Radny Jacek Kryszak przybył na obrady sesji. 
Przewodniczący  Rady  oddał  głos  Panu  Henrykowi  Bylka  (  pracownik  Politechniki 

Poznańskiej ), który przygotował i  omówił  koncepcje  programowo – przestrzenną modernizacji i 
rozwoju  systemu  wodociągowego  Gminy  Jaraczewo.  Opracowana  koncepcja  została  również 
wyświetlona na ekranie i w wersji papierowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Z  przedstawionej  informacji  wynika,  że  w  kolejnych  latach  należałoby    zaplanować 
realizacje następujących zadań :
1/ instalacja we  wszystkich stacjach wodociągowych urządzeń pomiarowych,
2/ wymiana złóż filtracyjnych w filtrach na pierwszym stopniu pompowania w Jaraczewie,
3/ modernizacja układów pompowych w pompowni drugiego stopnia w Jaraczewie,
4/ budowa nowej studni w Jaraczewie,
5/ modernizacja układów pompowych w pompowniach drugiego stopnia w stacji Rusko, Góra i 
Nosków,
6/  wymiana  złóż  filtracyjnych  oraz  modernizacja  układu  do  płukania  filtrów  w  stacjach 
wodociągowych w Górze i Rusku,
7/ modernizacja przepompowni w Górze,



8/ płukanie hydromechaniczne sieci wodociągowej w miejscowości Jaraczewo
Następnie Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji   w Śremie  pokazał stacje 

wodociągowe przed  modernizacją  i  po  modernizacji  ,działających  na  jego terenie  (  informacje 
wyświetlone na ekranie ).

W dyskusji  Wójt  podziękował za opracowanie i  przedstawienie  koncepcji  modernizacji 
systemu wodociągowego w gminie.  Powiedział, że  ta inwentaryzacja  pozwala nam na  pewną 
dalszą analizę .  Dodał,  że mamy  na terenie gminy jeszcze kilka odcinków  sieci azbestowo – 
cementowej, którą  będziemy musieli wymienić. 
Ta  diagnoza  wykazała,   że   opomiarowanie  jest  podstawą  do  dalszych  poczynań  i  uściślenia 
wielkości nakładów. Potwierdziło się również to, o co już wcześniej  wnioskował dyrektor KZB, że 
będzie potrzeba budowy nowej studni w Jaraczewie. Dalej Wójt  wspomniał, że mamy pierścień z 
trym,  że nie zawsze  jest to prosta rzecz jeżeli chodzi o mieszanie wody  z dwóch wodociągów. 
Będziemy musieli również poprawić energochłonność w  stacjach wodociągowych. Co zaś tyczy 
się zwiększenia ciśnienia powiedział, że w tym przypadku będziemy musieli wprowadzić również 
nowy system utrzymywania  hydrantów w gminie ( wyznaczyć hydranty do celów pożarowych). 

Reasumując Wójt powiedział, że na podstawie tych opracowań będziemy mogli realizować 
cele pośrednie wynikające  z dobrej jakości wody  i sprawnie funkcjonującej  sieci. 

Następnie Przewodniczący  Rady, na prośbę Wójta oddał głos Panu  Belka, który omówił 
temat  pierścienia  zwracając  uwagę,  że  w  przypadku  naszej  gminy  mieszanie  wody  może 
spowodować  zmianę jej jakości. 
Jeżeli chodzi o opomiarowanie powiedział, że powinno ono być wprowadzone  na samym początku 
ponieważ wtedy będzie pełna kontrola. 

Prowadzone były również rozmowy dotyczące ceny 1 m3 wody gdzie Wójt zwrócił uwagę, 
że w przyszłości czeka nas etap racjonalnego gospodarowania. 

Na tym dyskusje  zakończono.  Przewodniczący  Rady podziękował  za   przygotowanie  i 
przedstawienie  koncepcji  programowo  –  przestrzennej   modernizacji  i  rozwoju  systemu 
wodociągowego gminy Jaraczewo. 

14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

Nie została złożona żadna informacja. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Odnosząc się do interwencji w sprawie  wałęsających się psów w miejscowości Nosków 
Zastępca  Wójta  powiedział,  że  ten  problem  nie   dotyczy  tylko  miejscowości  Nosków.  Takie 
przypadku  zdarzają  się  w  większości  miejscowości  na  terenie  naszej  gminy.   Ta  sprawa  była 
zgłaszana    i  przyjechały odpowiednie  służby z  tym,  że  nie  udało  się  tych  zwierząt  wyłapać.  
Ponadto docierają informacje, że te psy są dokarmiane przez mieszkańców Noskowa i na chwilę 
obecną jest problem ale poczynimy starania żeby go rozwiązać. .

Dalej Wójt wyjaśnił, że rozwiązanie  tego problemu jest rzeczywiście zadaniem gminy ale 
nie rozwiążemy  go jeżeli mieszkańcy nam w tym nie pomogą.  Wspomniał, że sprawa ta była 
zgłaszana  i kiedy służby przyjechały to wtedy tych psów nie było.  Prawdą jest również to, że te 
psy  są dokarmiane przez mieszkańców.  W związku z powyższym zwrócił się z  prośbą o pomoc w 
złapaniu ich. 

Co się tyczy pisma, które złożył radny Edmund Kowalczyk w sprawie dowozu  uczniów do 
szkoły  Przewodniczący Rady powiedział, że zostanie  ono przekazane do rozpatrzenia dyrektorowi 
Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół.



16. Wolne głosy. 

Pani  Olga  Kaczmarek  złożyła  sprawozdanie  z  przeprowadzonych  przetargów w okresie 
międzysesyjnym., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Do złożonego sprawozdania 
nie wniesiono żadnych uwag. 

Przewodniczący  Rady poinformował, że do Komisji Oświaty wpłynęło pismo mieszkańca 
Jaraczewa  dotyczące  obowiązkowego  stroju  uczniowskiego  w  Szkole  Podstawowej  w  Goli 
informując, że  pismo to zostanie przekazane dyrektorowi tej szkoły.  Poinformował również, że 
mieszkanka wsi Rusko złożyła skargę do   Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kaliszu 
na bezczynność Rady Gminy   Jaraczewo. 

17. Wnioski podjęte na sesji.

Nie zgłoszono i nie podjęto żadnego wniosku. 

18. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 11.55 zakończył X Sesję Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 10 października 2011 r. 

Protokół sporządził :

Elżbieta Wyremblewska


